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TOMA PETCU VREA SÃ AFLE, PRIN LISTARE, “COTA DE PIAÞÃ
REALÃ A COMPANIEI”

Ministrul Energiei sporeºte confuzia cu
privire la listarea Hidroelectrica
l Toma Petcu: “Pregãtim un pachet de 10% pentru listare” lMinistrul nu
a precizat dacã vizeazã schimbarea metodei de privatizare ºi diminuarea
pachetului de 15% pe care statul intenþiona sã îl listeze l “Nu este în
regulã cã Hidroelectrica nu ºi-a realizat investiþiile”, potrivit domnului
Petcu

Ministrul Energiei Toma
Petcu a sporit confuzia cu
privire la cotarea Hidroe-

lectrica, dupã ce, ieri, a spus cã pre-
gãteºte listarea unui pachet de 10%
din companie.

Nu este clar dacã Ministrul a fãcut
o greºealã sau intenþioneazã sã redu-
cã dimensiunea pachetului listat,
anunþatã la 15%. De altfel, Andreea
Lambru, noul preºedinte al Consiliu-
lui de Supraveghere al Hidroelectri-
ca, nu mai dã ºanse listãrii compa-

niei, în acest an, lãsând sã se înþelea-
gã cã este nevoie de timp pentru ca
Ministerul Energiei sã schimbe me-
toda de privatizare, urmând ca banii
pe pachetul de 15% scos la vânzare
sã ajungã la buget, ºi nu în societate,
prin majorare de capital.

Experþi din energie considerã cã
aceste declaraþii ale oficialilor lasã sã
se înþeleagã cã Guvernul doreºte, de
fapt, o amânare a listãrii, având în
vedere cã schimbarea strategiei de li-
stare presupune reluarea întregului

proces de selecþie de consultanþi.
“Strategia noastrã legatã de Hi-

droelectrica þine de domeniul inve-
stiþiilor”, a spus Toma Petcu, ieri,
într-un interviu acordat DC News.
Domnia sa a adãugat: “Anul trecut ,
au existat rezerve financiare, dar au
fost mici deficienþe atât la nivelul
Consiliului de Supraveghere, dar ºi
la nivelul managementului.

ADINA ARDELEANU
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LIVIU DRAGNEA: “AM AVUT O DISCUÞIE
CU TÃRICEANU ªI EU AM ÎNÞELES CÃ
NE-AM ÎNÞELES”

Revocarea lui Miºu Negriþoiu
de la conducerea ASF, amânatã
pentru mâine
l Preºedintele PSD: “Instituþia nu poate
funcþiona ca o moºie” l Pentru fiecare lunã care
îl mai prinde în scaunul de preºedinte ASF, Miºu
Negriþoiu încaseazã un salariu de 13.000 de euro,
la care se adaugã pensia de aproximativ 4.300 de
lei l Pe ordinea de zi de ieri mai figura ºi
numirea unui nou preºedinte al ANCOM

Deputaþii ºi senatorii reuniþi, ieri,
în ºedinþa de plen comun nu au
reuºit, nici de data aceasta, sã se pro-
nunþe asupra revocãrii lui Miºu Ne-
griþoiu din funcþia de preºedinte al
Autoritãþii de Supraveghere Finan-
ciarã, motivul fiind lipsa de cvorum.

Pe ordinea de zi de ieri mai figura ºi
numirea unui nou preºedinte al Au-
toritãþii Naþionale în Telecomunica-
þii (ANCOM).

A.S.

(continuare în pagina 2)

UBS: “BCE va reduce stimulentele
în septembrie”

Conducerea “UBS Group”
AG, cea mai mare bancã din
Elveþia, anticipeazã cã Banca

Centralã Europeanã (BCE) va începe
sã-ºi restrângã mãsurile de relaxare
cantitativã (achiziþii de active) în jurul
lunii septembrie.

Preºedintele UBS, Axel Weber, a
declarat ieri, la Tokyo, citat de
Bloomberg: “BCE trebuie sã-ºi re-
ducã stimulentele. Aºtept ca, în iu-
nie, consiliul guvernatorilor bãncii
sã elimine o parte din prejudecãþile
pe care le au, la nivel declarativ, cu
privire la relaxarea cantitativã, iar în
luna septembrie sã anunþe cã vor di-
minua programul de achiziþii, pe
care îl vor realiza pânã în 2018”.

Amintimcã, luna trecutã, BCE a de-

cis sã menþinã nemodificate dobânzile
ºi programul de achiziþii de obligaþiuni,
fiind atentã în continuare la redresarea
economicã a regiunii ºi la riscurile ge-
nerate de turbulenþele politice din zona
euro.ConsiliulguvernatorilorBCEºi-a
reafirmat decizia privind realizarea de
achiziþii lunare de obligaþiuni în sumã
de 60 de miliarde de euro, în scãdere de
la 80 de miliarde de euro, cât au însu-
mat acestea pânã în aprilie.

În prezent, oficialii BCE discutã pe
marginea posibilitãþii reducerii progra-
mului de achiziþii de active ºi a creºterii
dobânzii de referinþã. Principala
dobândã de refinanþare a BCE se situe-
azã lazero, iardobândapentrudepozite
ºi dobânda de finanþare marginalã la
-0,4%, respectiv 0,25%.

Luni, Yves Mersch, membru în
board-ul executiv al BCE, a declarat
cã banca va putea adopta, în curând,
un ton mai optimist cu privire la eco-
nomia zonei euro, ceea ce ar repre-
zenta un prim pas cãtre reducerea
stimulentelor.

În acest context, Axel Weber a de-
clarat: “Pe la mijlocul anului viitor,
probabil cã BCE va avea un bilanþ
stabil ºi vom discuta despre modifi-
cãri ale dobânzii. BCE este, în mod
clar, pe calea normalizãrii”.

Dupã reuniunea de politicã mone-
tarã din aprilie, Mario Draghi,
preºedintele BCE, a declarat cã re-
dresarea economicã a zonei euro este
tot mai solidã, iar riscurile de înceti-
nire a creºterii s-au redus. (A.V.)
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Germania
negociazã cu
bãncile interesate
sã-ºi mute
operaþiunile în
Frankfurt

BaFin, autoritatea de supraveghe-
re financiarã de la Berlin, discutã cu
mai multe instituþii financiare care
vor sã obþinã licenþe în Germania, în
condiþiile în care Marea Britanie a
decis sã pãrãseascã Uniunea
Europeanã (Brexit).

Raimund Röseler, responsabilul
cu supravegherea în cadrul BaFin, a
declarat cã discuþiile sunt purtate cu
mai multe bãnci, însã nu a precizat
numãrul exact al instituþiilor intere-
sate. Acesta a menþionat cã este vor-
ba despre “un numãr cu douã cifre”.
Röseler a adãugat cã, potrivit indicii-
lor, instituþiile financiare în cauzã îºi
vor muta operaþiunile la Frankfurt.

Felix Hufeld, preºedintele BaFin,
a spus, la rândul sãu, cã autoritatea
discutã cu aproape toate bãncile im-
portante, majoritatea intenþionând
sã-ºi mute operaþiunile în douã sau
trei centre din UE.

Potrivit Reuters, bãncile din Euro-
pa avertizeazã cã trebuie sã transfere
mii de salariaþi din Marea Britanie,
dacã negocierile de Brexit vor deter-
mina Banca Angliei sã cearã majora-
rea capitalului operaþiunilor bancare
cu sediul în Londra.

V.R.
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n ANALIZÃ CONSILIUL CONCURENÞEI:
“Doar circa 40% din calea feratã de la noi este
electrificatã”
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SUBSCRIERE DE 2783%, PE TRANªA DE RETAIL, NEGARANTATÃ PÂNÃ IERI

Ancheta DNA privind ºefii
RCS&RDS nu a speriat mulþi

investitori
l Unii brokeri reclamã faptul cã acordarea de credite pentru subscriere denatureazã cererea l ASF
se derobeazã de orice responsabilitate privind aceastã ofertã l La data de 8 mai 2017, RCS&RDS a
fost înºtiinþatã oficial de cãtre DNA cã are calitatea de suspect în cadrul anchetei în curs
l Investitorii îºi pot retrage subscrierile pânã la ora 17.00

P
uþini dintre investitorii în
oferta Digi Communica-
tions s-au speriat de pune-
rea sub urmãrire penalã a

doi dintre ºefii RCS&RDS ºi ºi-au
retras subscrierile, dupã amendarea
prospectului ofertei.

Astfel, subscrierea ajunsese la
2783% (aproximativ 75,92 milioane
de acþiuni Digi), pe segmentul de re-
tail negarantat, pânã ieri, în jurul orei
18.00, dupã ce, cu o zi înainte fusese
de 2796% (76,28 milioane de acþiu-
ni). Cu alte cuvinte, subscrierile au
scãzut, per total, cu aproximativ
350.000 de acþiuni, în condiþiile în
care au mai ºi venit investitori noi, în
cursul zilei de ieri.

Digi Communications a comple-
tat prospectul de listare, dupã ce Di-
recþia Naþionalã Anticorupþie a
anunþat, vineri, începerea urmãririi
penale faþã de Ioan Bendei, Vice-
preºedinte ºi Administrator Execu-
tiv al RCS&RDS, pentru spãlare de
bani ºi mitã.

În aceste condiþii, compania a
anunþat cã investitorii îºi pot retrage
subscrierile pânã pe 10 mai, ora

17.00. Ofera urmeazã sã se încheie la
ora 12.

Pe lângã problema anchetei DNA,
trântitã fix în mijlocul ofertei, în pia-
þã au apãrut ºi alte reclamaþii legate
de listarea Digi. Unii brokeri se
întreabã dacã nu cumva faptul cã
unii intermediari ai ofertei au acor-
dat credite clienþilor, pe mãsurã ce
gradul de suprasubscriere creºtea,
pentru a le asigura cote mai mari de
alocare, nu a generat o denaturare a
cererii. Aceºtia considerã cã trebuie
analizate criteriile pe care au fost
acordate aceste credite. Aceste in-
strumente au fost utilizate ºi la ofer-
tele anterioare, de exemplu Romgaz,
însã nu la aceastã scarã. În prezent,
subscrierile pe retail la oferta Digi
însumeazã aproximativ un miliard
de euro, în condiþiile în care au fost
fãcute la preþul maxim de 56 de
lei/acþiune. Preþul final va fi stabilit
însã în urma subscrierilor de pe
tranºa investitorilor instituþionali, în
intervalul 38-56 lei/acþiune.
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(continuare în pagina 7)

REMUS BORZA:

“Mi-ar plãcea ca guvernul
Grindeanu sã aibã mai mult curaj
în faþa multinaþionalelor” (II)

(Interviu cu avocatul Remus Borza, fost
administrator judiciar al Hidroelectrica,

parlamentar ALDE, preºedintele Comisiei pentru
mediu ºi echilibru ecologic)

l “Politica româneascã - o troacã cu hâlbe”
l “Nu existã niciun temei pentru creºterea
preþului gazelor pentru populaþie” l “Sunt firme
mari care au imunitate judiciarã ºi fiscalã ºi care
îºi permit sã facã în România evaziune de sute de
milioane de euro” l “Legea trebuie sã fie lege ºi
pentru lei, nu doar pentru cãþei” l “Marele
investitor al României nu e firma strãinã, ci
cãpºunarul român” l “România nu e mai
coruptã decât America, Franþa sau Germania”

Reporter: Care va fi efectul libe-
ralizãrii pieþei gazelor asupra consu-
matorilor?

Remus Borza: Nu existã niciun
motiv pentru creºterea preþului gaze-
lor la populaþie, în condiþiile în care
obligãm pe toatã lumea sã-ºi oferte-
ze întreaga producþie de gaze nedis-
criminatoriu ºi transparent pe o plat-
formã publicã, administratã de
OPCOM sau de Bursa de Mãrfuri.
Eu am susþinut liberalizarea pieþei
gazelor, în Comisia de Industrie ºi
Energie din Camera Deputaþilor.

Au fost unii cãrora le-a fost fricã
de faptul cã preþul gazelor, dupã libe-
ralizare, va creºte de 3-4 ori. Dar nu
mai putem avea asemenea frici, dupã
liberalizarea pieþei energiei ºi a ga-
zelor pentru industrie.

Am trecut deja prin procese simi-
lare.

Preþul mediu al energiei a scãzut
de la 220 lei, cât era în 2012, la
145-150 lei, în prezent.

A consemnat

ANCUÞA STANCIU
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